

香港中國婦女會中學

Hong Kong Chinese Women's Club College



2B Tai Cheong Street, Sai Wan Ho, Hong Kong 香港西灣河太祥街2號B

Tel.: 2568 4817 | Fax: 2568 0336 Website: http://www.hkcwcc.edu.hk E-mail: school@hkcwcc.edu.hk



辦學宗旨

本校創立於1978年,為政府津貼男女 英文文法中學,秉承香港中國婦女會 一貫的辦學宗旨,以「博學篤志」為 校訓,旨在提供全面而優質之教育, 培育學生成為學識淵博、品格高尚、 追求卓越之英才,並勇於承擔,為社 會人群謀福祉。

為加強學校學與教的效能,提高學校的透明度及問責文化,從而促進學校的發展,本校已於2008年四月成立法團校董會,成員來自辦學團體、校長、教師、家長、校友、社會人士之代表,共同監察及參與學校的決策。

School Mission

The school is a government aided co-educational EMI grammar school founded in 1978. We provide a high quality education which nurtures within every student a scholarly intellect, a fine personality and a strong sense of responsibility to the community. Guided by the School Motto "Knowledge and Perseverance", and supported through various learning programmes, our students strive for excellence and aim to become both all rounders and good citizens.

The Incorporated Management Committee (IMC) was established in April 2008 aiming to reinforce a culture of accountability and transparency and to further enhance the school teaching and learning environment and its overall effectiveness. The committee members include the principal, representatives from the school sponsoring body, teachers, parents, alumni, and community members who are all committed to the advancement of the school, and practically participate in the school decision-making process.

教學語言及 班級結構

Medium of Instruction & Class Structure

所有科目均以**英語作為教學語言** (中文、中史及普通話科除外)。 The medium of instruction for the school is ENGLISH (except for the subjects of Chinese Language, Chinese History and Putonghua).

Level 級別	S.1	S.2	S.3	S.4	S.5	S.6
No. of Classes 班數 (2024-2025)	5	4	5	4	5	4

課程安排 Curriculum

初中一至初中三級實施全面而均衡的 基礎教育。中三級設有不同的課程, 讓學生有更佳的準備與高中課程接 軌。為配合高中課程的實施,本校向 學生提供以下選修科目:中國歷史、 經濟、地理、歷史、生物、化學、物 理、資訊及通訊科技、企業、會計與 財務概論、旅遊與款待、視覺藝術; 核心課程的數學科,同時開設M1及M2 兩組延伸部分供學生修讀。不論選修 文、理或商科,學生皆可因應個人需 要而靈活選擇不同的學科組合。此 外,學生透過不同的對外交流活動, 以開拓視野,豐富自己的其他學習經 歷,曾遊學的地點包括韓國、日本、 台灣、柬埔寨、越南、馬來西亞、內 蒙古、英國、非洲肯亞、南美洲亞馬 遜、新加坡、以至國內主要城市。

A comprehensive and balanced curriculum is provided for S.1 – S.3 students. Subjects in S.3 are specially arranged with a view to building their foundational knowledge which enables them to succeed at the senior secondary levels. We provide the following elective subjects in the Senior Secondary Curriculum: Chinese History, Economics, Geography, History, Biology, Chemistry, Physics, Information and Communication Technology, Business, Accounting and Financial Studies, Tourism and Hospitality Studies, Visual Arts. In the Mathematics curriculum, two different optional modules M1 and M2 are offered. Regardless of Arts, Sciences or Commercial streams, students can enroll in different subjects according to their own needs and interests. In addition, students can extend their learning space beyond the classroom through other learning experiences (OLE) and broaden their perspectives through engaging in different exchange programmes. study tours have been organized. Destinations include Korea, Japan, Taiwan, Cambodia, Vietnam, Malaysia, Inner Mongolia, United Kingdom, Kenya in Africa, Amazon in South America, Singapore and major cities of China.







校舍設備 Facilities

全校課室、特別室、實驗室、電腦室、禮堂及圖書館等均已安裝冷氣系統、智能電視、無線上網熱點等。此外,學校提供流動裝置(包括Chromebook及iPad)作流動教學之用;運用不同的網上平台,讓學生在校內、校外進行電子及網上學習。為提升校舍設施以改善學習環境,學校正進行部分重建工程,預計於2025年第一季完成。

All classrooms, special rooms, laboratories, the Computer Room, School Hall and Library are all air-conditioned and equipped with Smart TVs, WiFi Hotspots, etc. In addition to these, mobile devices (including Chromebooks and iPads) are provided for mobile teaching, and different online platforms are used to enable students to conduct electronic and online learning on and off campus. To improve the facilities, the School Partial Redevelopment Project is in progress. It is expected to be completed in the first quarter of 2025.

校園生活

School Life



高盛(亞洲)董事總經理黃子全先生分享會



高中領袖訓練營



生物科后海灣實地考察



明儒長者學院攝影班



NOVA Carnival 樂聚嘉年華 2022



Fluid Art流體畫工作坊



英國倫敦文化交流之旅



杭州姊妹學校交流之旅



學界籃球比賽

學生成績

本校學生成績優良,歷年來香港高級程度 會考個人最佳成績為五科全優,香港中學 會考個人最佳成績為九科全優。2012、 2014、2017、2018及2019年中學文憑考試 個人最佳成績為六科達5**級別;2023文憑 試科目的平均合格率為99.4%,獲得4級或 以上之比率為74.4%;約九成學生達到 「33222」大學門檻要求,約九成學生經大 學聯招獲得學位課程錄取。

Student Achievements

Our students achieve high standards in public examinations. The best results were five As in the HKALE and nine As in the HKCEE in the past. The best result was Level 5** in six subjects in 2012, 2014, 2017, 2018 and 2019 HKDSE. The average subject pass rate was 99.4% and the level 4+ rate was 74.4% in the 2023 HKDSE. About 90% of students attained the '33222' minimum university admission requirement. 90% of students received degree offers from JUPAS.

2023 HKDSE Results

Best Students			
42 points	3 Level 5**, 1 Level 5*, 3 Level 5		
40 points	3 Level 5**, 3 Level 5		
40 points	2 Level 5**, 2 Level 5*, 2 Level 5		
39 points	2 Level 5**, 2 Level 5*, 1 Level 5		
38 points	2 Level 5**, 1 Level 5*, 2 Level 5		
36 points	1 Level 5**, 2 Level 5*, 1 Level 5		
36 points	3 Level 5*, 2 Level 5		
35 points	2 Level 5*, 3 Level 5		
35 points	1 Level 5*, 5 Level 5		

Best Subjects				
Subjects	Level 4+ (%)			
History	100			
Economics	97.7			
Mathematics (Core)	85.7			
Biology	85.0			
BAFS (Accounting)	80.9			
THS	80.0			

課外活動

本校共設四十多個課外活動組,透過 多元化活動,以促進學生的全人發 展。本校學生積極參加各項校際比 賽,成果豐碩:十二名學生於數學思 維大激鬥2023贏得中學組全場總季 軍、高中組全場總冠軍及中二級別團 體冠軍、中三級別團體季軍及多個個 人獎項;另外本校乒乓球隊亦於中學 校際乒乓球比賽2022-23(第三組(港島)) 中獲得女子全場總亞軍及男子全場總 季軍。中五級梁逸希獲得香港學生運 動員獎2022-2023及2022-2023香港課外 活動優秀學生表揚獎,並於聯校盃全 港跳繩競速錦標賽2023 (個人賽)獲 得個人全場總亞軍; 中五級麥詠恩及 中三級李卓彥獲選為「2022香港島傑 出學生」;中四學生譚子謙於香港物 理奧林匹克2023獲得一等獎;中四學 生施皓威於全港推廣Python應用挑戰 賽2022取得冠軍。

Extra-curricular Activities

To nourish whole-person development, as many as forty ECA groups in our school organize multifarious activities for students to partake in. Our students actively participated in various interschool competitions and achieved promising results. Twelve of our students won Overall Second-runner up, Senior Secondary Group Champion, S.2 Group Champion, S.3 Group First-runner up and individual prizes in the MathConceptition 2023. Our Table Tennis Team won First Runners-up in Overall Results (Girls) and Second Runners-up in Overall Results (Boys). S.5 student LEUNG Yat Hei honoured the Hong Kong Student Sports Awards 2022-2023 and Student with Outstanding Performance in Extra-curriculum Activities of HKEAMA Commendation Scheme 2022-2023, and he also won the Overall First-runner up in the Union Cup - Rope Skipping Championship 2023 (Individual). S.4 TAM Tze Him awarded First Class Honours in the Hong Kong Physics Olympiad 2023. S.5 MAK Wing Yan and S.3 LEI Cheuk Yin were two recipients of ""2022 Hong Kong Island Outstanding Students Award". S.4 SZE Ho Wai honoured the Championship of the Python Application Challenge 2022.



中四學生譚子謙於 香港物理奧林匹克2023獲得一等獎



十二名學生於數學思維大激鬥2023 獲得高中組全場總冠軍及 多個組別及個人獎項



中五級麥詠恩及中三級李卓彥 獲選為「2022香港島傑出學生」

學生支援

Student Support

本校校風簡樸,學生品性純良,愛護 學校,尊敬師長,同學相處融洽。為 樹立優良的校風及加強對學生的支 援,本校訓導處、一般輔導組、生涯 規劃及升學輔導組、公民、品德及環 境教育委員會、課外活動委員會、駐 校社工、教育心理學家及言語治療師 均保持緊密聯繫,並經校本自我評估 機制評估學生的需要,制定全年教育 主題。同時,透過周會、早會及班主 任課教育學生,讓學生在備受關顧的 環境中成長。

Our students uphold positive attitudes and values. They care for the school, respect teachers and cherish their schoolmates. To offer stronger support to students, the Discipline, General Guidance, Life Planning and Career Guidance, Civic, Moral Environmental Education and Extra-curricular Activities teams work in close cooperation with the School Social Worker, the Educational Psychologist and the Speech Therapist. With the school-based self-evaluation mechanism, they redesign educational themes annually to meet students' needs. These, together with assemblies and home periods, nurture our students in a warm and caring environment.